
UR.BROJ: 428/2018 
 
 
Zapisnik sa sjednice UO i NO Hrvatskog pčelarskog saveza održane 13.03.2018. godine u 
prostorijama Hrvatskog pčelarskog saveza na adresi Ulica Pavla Hatza 5/III, Zagreb s 
početkom u 11 sati. 
 
 
Prisutni članovi UO: Juraj Kukas, Branko Lipić, Damir Krog,Vinko Pošta, Ivan Mravak, 
Milan Kolundžija, Ivan Zelić, Đuka Petrić, Darko Martinović, Ivan Puškarić, Dražen Kocet, 
Željko Balen, Stjepan Aračić, Željko Vrbos, Stanko Čuljak, Željko Tomić, Sanjin Žarković, 
Ivo Vlašić. Opravdano odsutni: Ivan Tucaković, Marijan Hrženjak 
Prisutni članovi NO:Danijel Kunodi. Opravdano odsutni: Siniša Lisjak, Slavko Kaurić. 
Na sjednici je prisutna Krešo Piljak –Voditelj projekta nacionalne staklenke. 
 
Na samom početku sjednice odala se minuta šutnje za nesretno  preminulog Milana Kramera 
predsjednika Časnog suda, pisca članaka u časopisu „Hrvatska pčela“ i član uredništva 
časopisa „Hrvatska pčela“, člana UO u jednom od prethodnih sastava 
 
 
DNEVNI RED 
 
1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice održane 25.01.2018. godine, 
2. Informacija o radu Hrvatskog pčelarskog saveza u veljači 2018. godine. 
3. Priprema za Skupštinu – materijali u prilogu 
4. Razno 
 
 
Gospodine Mravak pozdravlja prisutne i utvrđuje da je prisutno 18 članova UO od ukupno 21 
člana te da su sve odluke donesene na ovoj sjednici pravovaljane. Pod točkom razno predložio 
je gospodin Balen zakonsku regulativu propolisa, tajnica je predložila da se uvrsti pristigli 
zahtjev novoosnovane udruge „Dalmatina“ za prijem u članstvo HPS-a, da se donese odluka o 
naknadnom evidentiranju pčelara i pčelinjaka,upoznavanje UO o prispjelim ponudama za 
opremanje prostora a gospodin Mravak je želio obrazložiti zašto je glasao protiv produženja 
ugovora tajnici na prošloj sjednici. Tako nadopunjen dnevni red glasi: 
 
1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice održane 25.01.2018. godine 
2. Informacija o radu HPS-a, 
3. Priprema za Skupštinu – materijali u prilogu 
4. Zakonska regulativa alkoholne otopine propolisa 
5. Dogovor o radu Povjerenstva za izradu Pravilnika o povjerenicima 
6. Prihvaćanje zahtjeva UP Dalmatina za članstvo u HPS-u 
7. Upoznavanje UO sa ponudom Matmetala za opremanje prostora novim namještajem 
8. Donošenje odluke o evidentiranju pčelara i pčelinjih zajednica nakon isteka propisanog    
roka 
9. Objašnjenje Ivana Mravka zašto je glasao protiv produženja rada tajnici 
10. Poziv na 15. Pčelarske dane u Vinkovcima 
 
 
1.Prihvaćanje zapisnika od 25.01.2018. godine 



 
Gospodin Čuljak je imao ispravak na točku 4 i 5. U točki 4 napisano je ispunjenih a treba 
biti započetih. U točki 5 napisano je: Čuljak je iskazao svoje nezadovoljstvo radom tajnice 
pogotovo u organizaciji Skupštine. Ispravak glasi: Čuljak je iskazao svoje nezadovoljstvo 
radom tajnice radi neraspisivanja natječaja za radno mjesto tajnika. 
Nakon ispravaka zapisnik je jednoglasno prihvaćen. Prijedlog UPU PGŽ o raspisivanju 
natječaja za tajnika realizirati će se u slijedećem mandatu. 
 
2. Informacija o radu HPS-a u veljači 2018. godine. 
 
 
1. U prosincu 18.12.2017.godine održana je sjednica Povjerenstva za primijenjena 
istraživanja u pčelarstvu. Prisutni sa strane Agencije Freitag i Šimičević, sa strane 
Ministarstva poljoprivrede M. Dadić, sa strane Visokog gospodarskog učilišta T.Tušek, sa 
strane Sveučilišta u Zadru J. Filipi, sa strane HPS-a S. Petrić i A. Dušević. 
Na natječaj za mjeru Primijenjenih istraživanja u pčelarstvu u NPP pristigla u tri znanstvena 
rada. Radove su poslali Poljoprivredni fakultet u Osijeku, Agronomski fakultet u Zagrebu i 
Medicinski fakultet u Rijeci. Povjerenstvo nije prihvatilo prijavu Medicinskog fakulteta u 
Rijeci jer nije prihvatljiva znanstvena i tehnička kvaliteta, potencijalna iskoristivost, cijena i 
vrijednost za novac te doprinos projekta ciljanoj zajednici.  
 Fond za ovu mjeru po NPP iznosi 372.121,45 kn. 
 
2.  U veljači 02.02.2018. godine održan je sastanak u Ministarstvu poljoprivrede. Prisutni sa 
strane Ministarstva poljoprivrede Herjavić, Lipavić, Paprika, sa strane HPS-a: Mravak, 
Dušević, Petrić.  
Teme sastanka su bile: 

- dopuna sufinanciranih sredstava po NPP za 2018. godinu – solarni sustav za 
pčelarstvo, malčeri, traktorske kosilice do 10 kw, motorne pile do 3,5 kw, jača snaga 
visokotlačnih perača radi pripreme tople vode. 

- dopuštenje naknadnog ažuriranja pčelara u Evidenciju pčelara i pčelinjaka za 2018. 
godinu i nakon isteka roka, budući su neki pčelari bili u inozemstvu na radu , neki 
bolesni i razni drugi opravdani razlozi, 

- tražimo da se u troškove izrade časopisa uvrsti i lektoriranje, autorski honorari i 
troškovi posjeta sajmovima u RH. 

- pravilnik o držanju pčela i katastru pčelinje paše. 
Dogovoreno je da će se formirati Povjerenstvo za Pravilnik o potporama, koje će utvrditi 
opravdanost zahtjeva. Što se tiče Pravilnika o držanju pčela i katastru pčelinje paše treba 
zakonom definirati vođenje Evidencije. Ujedno treba riješiti Pravilnik o povjerenicima u 
kojem će se utvrditi prava i obveze povjerenika te status povjerenika.  
 
3.  U veljači 13.02.2018. godine održan je sastanak u Virovitici sa predstavnikom mađarskog 
saveza May Gaborom. Tema sastanka je pridruženje Hrvatskog pčelarskog saveza skupini 
država Češke, Slovačke, Poljske i Mađarske čiji su predstavnici u Kapošvaru potpisali 
sporazum o pčelarstvu. Sporazum je potpisan u svrhu zaštite protiv patvorenja i u svrhu 
zaštite pčela i pčelarstva. 
Razgovaralo se je i o organizaciji u samom Savezu. Postoji savjetnik i postoji „povjerenik“ za 
zdravlje pčela i to je obvezatno pčelar. Savjetnik je profesionalac i plaća ga  Savez. 
„Povjerenik“ pregledava sve pčelinje zajednice popisuje pčelinjake. Prije selidbe pčelinjaka 
obvezatno moraju biti pregledani da bi dobili putovnicu. Sve košnice imaju bar kod  i pčelar 
je obvezan staviti bar kod na svaku košnicu (nastavak). Ukoliko postoji sumnja na bolest 



„povjerenik“ uz prisustvo veterinara uzima uzorak a u slučaju pozitivnog nalaza postupa se po 
protokolu. Ugovori sa savjetnicima i „povjerenicima“ sklapaju se na godinu dana. Pčelari su 
dužni prijaviti proizvedene količine meda u općini. Predsjednik se bira na 4 godine. 
Zaposlenik je Saveza dok mu traje mandat. 
Ispitivanje kvalitete meda obavlja se na slijedeći način: sastavlja se komisija od tri člana- 
savjetnik, sanitarni inspektor i javni bilježnik. Od pčelara i trgovina se kupuju 3 kom 
meda.Zapečate se. Jedan je uzorak  kod savjetnika, jedan je kod stranke a jedan se šalje na 
analizu. Rezultati analize se objavljuju u novinama. Na taj način su došli do toga da im je 
96% uzoraka ispravno. 
Gospodin Vrbos je objasnio da je primarni cilj ostvariti uvid u funkcioniranje i organizaciju 
Mađarskog saveza.Činjenica je da imaju viši iznos potpore po košnici.Ne plaćaju 
evidentiranje pčelinjih zajednica, a to je bila i podloga za razgovor sa našim Ministarstvom 
poljoprivrede. U St. Lorenzu će se održati sastanak potpisnika sporazuma, na kojem će se 
iznijeti plan i program rada a na koji ćemo biti pozvani te ćemo se moći, po odluci Skupštine, 
uključiti u rad. Želimo se izboriti da one zemlje u EU koje imaju suficitarnu proizvodnju 
pčelinjih proizvoda dobiju adekvatnu naknadu za svoju proizvodnju jer se tako smanjuje i 
uvoz. To su zemlje koje nastoje zaštiti svoju proizvodnju jer ste i sami svjedoci pada 
proizvodnje meda i porasta uvoza. U toj asocijaciji moći ćemo izraziti i svoje posebnosti. 
Potrebno će biti sazvati posebno sjednicu UO na tu temu, te utvrditi naše potrebe u sektoru 
pčelarstva. Sve članice će tražiti naknadu za oprašivačku djelatnost, povećanje financijskih 
sredstava za zaštitu pčela, veće uključivanje znanosti. 
 
4.  U veljači 19.02.2018. održan je sastanak Povjerenstva za izmjenu i dopunu Pravilnika o 
provedbi NPP-a  i Povjerenstva za upravljanje NPP-om. 
Prisutni sa strane Ministarstva poljoprivrede: Makar, Lipavić, Herjavić, prisutni od strane 
Uprave za veterinarstvo: Siniša Mandek, prisutni od strane HPA: G. Duvnjak, prisutni od 
strane znanstvene zajednice: Tlak-Gajger, Puškadija, Bubalo, prisutni od strane HPS-a: 
Mravak, Dušević, Petrić. 
HPS je predložio da se uvedu nova pomagala za održavanje pčelinjaka:solarni sustavi do 
4.000,00kn, visoko tlačni perači do 2,2 kw radi pripreme tople vode, traktorske kosilice do 10 
kw, malčeri, motorne pile do 3,5 kw i lektura te autorski honorari. Objasnili smo razloge zašto 
tražimo proširenje liste opreme, te je isto jednoglasno prihvaćeno. 
APPRRR je tražila znatno skraćenje roka slanja dokumentacije za isplatu po NPP-u. Na to 
nismo pristali iako razumijemo problematiku obrade zahtjeva. 
Uprava za veterinarstvo je tražila da se u prijavne obrasce uvede nova rubrika u koju bi se 
upisao IKG broj koji su pčelari dobili prilikom upisa u JRDŽ. Ukazali smo na problem, gdje 
upisati sve brojeve koje smo dobili, budući su neki pčelari prijavili i nekoliko pčelinjaka. 
Ponovo smo tražili dodatni rok za ažuriranje podataka  u Evidenciji pčelara i pčelinjaka. 
Obećano je da ćemo dobiti odgovor u što kraćem roku. 
Povjerenstvo za upravljanje NPP-om podijelilo je zaduženja među prisutnim strankama te se 
u što kraćem roku moraju dostaviti izvješća u Ministarstvo poljoprivrede. 
 
5.   U ožujku 01.03.2018. godine održan je sastanak u APPRRR. 
Sa strane APPRRR-a prisutni su Nataša Boras, Ivo Štulina, sa strane HPS-a prisutni su: 
Ankcia Dušević, Saša Petrić, Vedran Lesjak. 
Na sastanku smo dogovorili izgled tablice koja će se poslati u APPRRR. U tablici će biti 
podatci samo za one koji imaju više od 50 košnica uz ispunjene uvjete da imaju registrirano 
teretno vozilo za pčelarske potrebe u prethodnoj godini i OPG. Podatci će se poslati do 
15.03.2018. godine. Agencija će dostaviti upute za izradu iskaznica te popis benzinskih 
postaja na kojima je moguće točiti plavi dizel. 



Novi korisnici koji imaju u 2017. registrirano vozilo za pčelarske potrebe a ove godine otvore 
OPG imaju pravo na plavi dizel. 
 
6   .U ožujku 07.03.2018. godine održan je sastanka u Ministarstvu poljoprivrede u kabinetu 
ministra Tolušića po pitanju Nacionalne staklenke za med. 
Prisutni sa strane Ministarstva poljoprivrede: ministar Tolušić, ravnatelj HPA Barač, 
pomoćnik ministra Karalić, sa strane Vetropacka prisutni su: generalni direktor Premužak, 
direktor marketinga Šlogar, voditelj prodaje Drenški, tehnolog Bedeniković, sa strane HPS-a 
prisutni su: Vrbos, Dušević, Piljak, Petrić i dizajnerica Marelić. 
Tema sastanka je realizacija projekta nacionalne staklenke za med. 
Prisutne je sa dosadašnjim radom na staklenci upoznao voditelj projekta Krešo Piljak. 
Objasnio je da su sve kalkulacije napravljene na bazi 500.000 kom za veličine od 750 ml i 
580 ml, 150.000 kom za veličinu 370 ml i 50.000 kom za veličinu 210 ml. Njegova procjena 
je da će za prihvaćanje staklenke biti potrebno oko 2 godine, te da bi se tada proizvodnja 
moga povećati na 2.500.000 kom. 
Iz firme Vetropack gospodin Bedeniković je upoznao prisutne sa razvojnim procesom 
staklenke koja se radila u suradnji s dizajnericom, a koja je prisutne upoznala s načinom 
nastanka dizajna staklenke. Vodilo se računa da je staklenka tehnološki prihvatljiva, cjenovno 
prihvatljiva i tehnološki jednostavna. Gospodin Drenški je objasnio tehnologiju proizvodnje 
staklenki iz kalupa sa dvije kapi i sa jednom kapi. Objasnio je i dvije mogućnosti ostvarenja 
vlasništva nad kalupima. Prva je mogućnost da HPS kupi kalupe od proizvođača, kalupi se 
čuvaju u Vetropacku, a vode se u poslovnim knjigama Saveza, druga je varijanta da 
Vetropack kupi kalupe pa da ih prefakturira HPS-u, i da se čuvaju u Vetropacku, i da se vode 
u poslovnim knjigama Saveza. Odabrana je prva varijanta. Kalupe proizvodi firma OMCO i z 
Huma na Sutli. 
Nakon što su se dužnosnici Ministarstva poljoprivrede upoznali sa projektom nacionalne 
staklenke za med ministar Tolušić je naglasio da Ministarstvo podržava ovaj projekt ali da ne 
želi bilo kakvu zloupotrebu staklenke, te da će se svaka zloupotreba drastično kazniti. HPS 
ima premalo ljudi da bi mogli vršiti kontrolu te je predložio da kontrolu upotrebe staklenke 
radi HPA. Predložio je da se staklenka poveže i sa znakom Med sa hrvatskih pčelinjaka i sa 
shemom školskog meda koje vodi HPA. 
Ministar Tolušić zadužio je HPS da osmisli kompletnu kontrolu meda u nacionalnom 
staklenci što će raditi Piljak, odnosno da koordinator u svezi projekta nacionalne staklenke za 
med bude Barač. Pomoćnik ministra Karalić obećao je potpunu pomoć pri izradi Pravilnika o 
korištenju nacionalne staklenke za med. 
Voditelj projekta nacionalne staklenke za med Krešo Piljak podnio je potpun izvještaj 
članovima UO. Naglasio je da nas je ministar Tolušić pohvalio za transparentnost i brzinu 
obavljanja projekta. Ministarstvo će financirati sva četiri alata u iznosu od oko 1.000.000,00 
kn. HPS do 01.04.2018. mora Ministarstvu poljoprivrede predati ugovor o izradi alata koji 
ćemo sklopiti sa firmom Omco. Po informaciji iz Vetropaka alati se već rade i zadani rok 
ćemo moći održati. Mi još moramo napraviti Pravilnik o upotrebi staklenke. Drago mi je 
obavijestiti vas da će Ministarstvo kupiti 42.000 kom staklenki od 370 ml koje će podijeliti 
učenicima prvih razreda u Republici Hrvatskoj. U ovoj staklenci smije biti pakiran samo med 
proizveden na hrvatskim pčelinjacima. 
U diskusiji vezano za cijene staklenke sudjelovali su  Kunodi i Bilen koje je zanimala cijena 
staklenki. Piljak je najavio pregovore sa distributerima uz pomoć Vetropaka te da staklenka 
neće biti puno skuplja od uobičajenih staklenki koje pčelari upotrebljavaju.U idealnim 
uvjetima očekujemo da bi staklenka bila proizvedena do 01.07.2018. godine. Ako se ovaj  rok 
ne bude održao onda će biti promocija u rujnu na sajmu u Bjelovaru. 



 Kocet,Pošta,Lipić i Vrbos ukazali na troškove održavanja alata,garancija na alate, popravke 
alata – tko snosi te troškove, iskoristivost alata i da li je to uređeno ugovorom? Isto se je 
osvrnulo i na kupovinu novih alata nakon što se iskoriste postojeći – i taj dio bi trebao biti 
ukalkuliran u cijenu. Ovim alatom se može  proizvesti 12.000.000 kom a troškove oko alata 
snosi Vetropak odgovorio je Piljak.  
Pošta je upozorio da će se formirani novi UO i izabrati novi predsjednik i dopredsjednici, a 
dok iz Ureda za opću upravu pošalju rješenje proći će mjesec ili dva, moramo odrediti tko će 
potpisati ugovore i ostale akte važne za Savez kako bi Savez mogao nastaviti 
funkcionirati.Posebno je bitno zbog projekta staklenki koji je u tijeku. Mravak je obavijestio 
da je  pripremljen prijedlog odluke koja će se dati  Skupštini na glasanje kojom se  tajnici 
Ankici Dušević daje ovlaštenje da potpiše, u prijelaznom razdoblju i u slučajevima kada 
predsjednik nije u mogućnosti potpisati određene akte od važnosti za Savez,  a hitnost traži 
neodgodivo provođenje određenih aktivnosti. Piljak je obavijestio utvrđenoj komunikaciji 
između MP. HPA, Vetropaka, Omca i HPS-a.Ugovor sa Omcom mogao bi se potpisati u 
ovom sazivu UO. 
U diskusiju vezano za izradu Pravilnika o pravu korištenja nacionalne staklenke za med 
sudjelovali su Pošta, Krog, Piljak, Lipić, Kocet, Aračić,Vrbos, Žarković i Mravak. 
Staklenku mogu koristiti samo primarni proizvođači odnosno pčelari. Kako će se odrediti 
koliko će pčelar moći kupiti staklenki odnosno kako će i tko odrediti prinose meda pčelaru? U 
izradi Pravilnika koristiti će se iskustva susjednih zemalja koje imaju nacionalne staklenke.U 
izradi Pravilnika o korištenju staklenke bit će Piljak i S.Petrić. Način kontrole treba biti 
provediv, jednostavan i efikasan. U Mađarskoj nitko tko nije član Saveza ne može koristiti 
staklenku.Obvezni su voditi evidenciju vrcanja. Moramo u Savezu imati podatak koliko se 
meda proizvode i drugog načina nema. Predloženo je da onaj koji zloupotrebi staklenku 
izgubi pravo korištenja staklenke na 5 godina, isključi ga se iz udruge i Saveza. Kontrolu 
ćemo moći napraviti samo uz pomoć inspekcijskih službi. HPS mora pored toga što je vlasnik 
kalupa voditi kontrolu upotrebe staklenke, kontrolu meda u staklenci. 
 Potvrđeno je da sve potrebno vezano za alate i  staklenku te Pravilnik vodi gospodin Piljak 
prema Ministarstvu poljoprivrede, HPA, Vetropaku i HPS-u. 
 
 
3. Priprema za Izbornu  Skupštinu  
 
Dnevni red Izborne Skupštine je prihvaćen uz dopunu pod brojem 9 Obraćanje predsjednika. 
 
Kako smo svjedoci neprestanih promjena u zakonskoj regulativi koje se odnose i na rad HPS-
a, a treba se promptno reagirati i donositi odluke koje se moraju odmah provoditi, a zbog toga 
je vrlo otežano sazivati Skupštinu koja bi o takvim stvarima morala odlučivati traži se od 
Skupštine HPS-a da donese odluke iz prijedloga: 
1. Odluka kojom se ovlašćuje UO HPS-a da provodi sve aktivnosti radi provođena 
usklađivanja rada HPS-a sa promjenama koje su uvjetovane zakonskim izmjenama. U tom 
pravcu se UO ovlašćuje da donosi sve akte i provodi mjere kao i donosi interne akte kojima se 
usklađuje rad HPS-a sa stanjem koje donose zakonske promjene. 
2. Odluku kojom se ovlašćuje tajnica HPS-a Ankica Dušević, dipl.oec. da u prelaznom 
razdoblju do pune afirmacije novog Upravnog odbora odnosno do inauguracije novog 
predsjednika može potpisivati sve akte koji su od značaja za normalno funkcioniranje rada 
Saveza, isto tako ovim ovlaštenjem omogućuje se da i u slučajevima kada predsjednik nije u 
mogućnosti potpisati određene akte od važnosti za Savez, a hitnost traži neodgodivo 
provođenje određenih aktivnosti. Na ovaj način se omogućuje nesmetan rad HPS-a. 
Prijedlozi odluka su jednoglasno prihvaćeni. 



 
U diskusiji oko kandidata za predsjednika ,dopredsjednika i rokova prijave sudjelovali su 
Krog, Žarković, Puškarić, Martinović Traženo je da se kandidati za predsjednika i 
dopredsjednika  predstave na Skupštini i daju svoj program rada što su svi podržali. Rok za 
slanje prijedloga kandidata za tijela Saveza je 30.03.2018. godine. Na Skupštinu se može 
ući samo sa dokumentom koji ima na sebi sliku.(osobna, vozačka, putovnica). Traži se da se 
za skupštinu angažira zaštitarska služba te da se prijavi skup. Broj delegata se određuje na 
osnovu broja članova Saveza. 
Izvještaj o radu u Savezu koji podnosi Mravak je nepotpun jer se odnosi samo na 2017. 
godinu. Takav izvještaj mora sadržavati rad UO kroz trajanje cijelog mandata od 4 godine 
naglasio je Martinović. 
Poslovnik o radu Izborne Skupštine – dan je u materijalima Poslovnik koji je Skupština 
izglasala na Izbornoj Skupštini 2014. godine. 
Članak 1 – ne mijenja se 
Članak 2 – Himna – počast preminulim pčelarima i minuta šutnje. 
Članak 3.,4.,5.,6.,7.,8.,9.,10. ne mijenjaju se. 
Članak 11. u kojem se govori o izboru članova UO zadnja rečenica: „Ako je odnos 50:50 
izbor vrši Skupština.“ uključili su se u diskusiju Martinović, Krog, Žarković, Pošta, 
Puškarić koji su stava da kandidat koji ima više mandata u Skupštini bude izabran, jer nije 
jednaka udruga sa 2-5 članova ili udruga sa 50- 150 članova, ili da ostane kako ja napisano u 
Poslovniku.Pitanje je zašto se osnivaju tako male udruge, koja im je svrha i kako uopće 
rade.U diskusiju se uključio Kunodi,Lipić i Mravak. Ne podržavaju prijedlog da Skupština 
odlučuje o izboru člana UO jer se na taj način miješa u razinu izbora županije a ujedno neće 
niti riješiti motiv sukoba. Udruge se mogu dogovoriti i da se svaki put član UO bira iz druge 
udruge . Predlaže da ako je odnos 50:50 neka se sami dogovore tko će zastupati županiju ili će 
biti bez člana UO.Protiv su da Skupština vrši izbor od 2 predložena člana UO neke županije. 
U raspravu su se uključili Žarković i Aračić naglašava sa svaka županija mora imati člana u 
UO te da se jakoj udruzi treba dozvoliti da pokaže svoju snagu i rad. Članice Saveza su 
udruge a ne županijski savezi. Martinović je upozorio da mi raspravljamo sat vremena oko 
potvrđivanja člana UO a da odluku na temelju naših prijedloga donosi Skupština.Treba 
napraviti Pravilnik o izboru članova UO.  
Mravak je dao na glasanje odluku da se iz članka 11 briše rečenica „Ako je odnos 50:50 
izbor vrši Skupština.“ Odluka je prihvaćena sa 10 glasova za, 8 suzdržana. 
Članak 12.- izbor predsjednika NO usklađen je sa Statutom HPS-a – i glasi „Predsjednika NO 
iz svojih redova biraju članovi NO“ . Prijave za člana NO udruge trebaju poslati do 
30.03.2018. 
Članak 13 – u stavku dva na kraju rečenice dodano je:  „iz redova članova novoizabranog 
UO“ 
Članak 14 – usklađen je sa Statutom HPS-a i glasi : Tri člana i dva zamjenika bira Skupština 
iz redova izaslanika Skupštine, a na prijedlog Izborne komisije. Kandidaturu podnosi 
pčelarska udruga za svog kandidata Izbornoj komisiji. Predsjednika Časnog suda iz svojih 
redova biraju članovi Časnog suda. Prijave za člana ČS udruge trebaju poslati do 30.03.2018. 
Članak 15.,16., - ne mijenjaju se. 
Što se tiče financijskog izvještaja teški su za razumjeti te bi  bilo dobro da se dobiju dnevni 
izvodi računa predložio je Balen. Svi povjerenici su isplaćeni u 2017. godini. U 2018. godini 
neće se plaćati ažuriranje u Evidenciji. 
 
Odlučeno je da se sjednica UO održi 04.04.2018. godine. 
 
 



 
4. Zakonska regulativa alkoholne otopine propolisa 
 
Gospodin Balen je upoznao prisutne o obvezama koje mora proizvođač alkoholne otopine 
propolisa ispuniti kako bi poštivao zakonske obveze. Tinktura propolisa koja sadrži više o 
1,2%vol alkohola smatra se trošarinskim proizvodom i podliježe naplati trošarine u iznosu od 
5.300,00 kn po hektolitru čistog alkohola. Zamolio je stručnu službu da napiše prigovor na 
takvu regulativu, te ispita što se može učiniti jer smo mi mali proizvođači i alkohol nam je 
otapalo. Ne proizvodimo alkoholna pića već dodatak prehrani. Svi su se složili sa tim 
prijedlogom. Stručna služba bi trebala napisati prigovor koji bi se mogao uvažiti prilikom 
izmjene zakona, a napisati i članak u Hrvatskoj pčeli u kojem bi se objasnilo pčelarima što 
učiniti kako bi se zakonito mogao prodavati na tržištu. 
 
5. Dogovor o radu Povjerensta za izradu Pravilnika o povjerenicima 
 
Na prijedlog Balena Pravilnik će se izraditi do slijedeće sjednice. Gospodin Tomić je već 
poslao prijedlog. Pravilnik bi povjerenici trebali poštovati već ove godine. 
6. Prihvaćanje zahtijeva Udruge pčelara „Dalmatina“ za prijem u HPS 
 
Pročitan je mail gospodina Škorputa vezano za udrugu Dalmatina. 
Prisutnima je Mravak pročitao zahtjev UP „Dalmatina“ za prijem u HPS. Donesena je odluka 
kojom će se Skupštini dati prijedlog da(članak 37. –statuta)se UP „Dalmatina“ prima u HPS. 
Odluka je prihvaćena jednoglasno. 
 
7.Ponude za opremanje prostora novim namještajem 
 
Tajnica je informirala prisutne o prispjelim ponudama za opremanje prostora novim 
namještajem. Obavijestila je prisutne da se prostor vodi kao društveni. Gradonačelniku 
Bandiću upućen je dopis u kojem se traži pomoć pri rješavanju novog i prikladnijeg prostora  
Ukazala je na dotrajalost uredskog namještaja koji je uglavnom bio doniran u trenutku 
useljenja Saveza u nove prostore. Do trenutka održavanja sjednice prispjela je jedna ponuda 
od firme Matmetal na 29.611,88 kn. Ovo je informacija kojom upoznaje UO o iznosu 
ulaganja. Očekujemo još tri ponude. Prisutni podržavaju uređenje prostora. U diskusiju o 
prostoru uključili su se gospodin Lipić i Kunodi . Pitanja i prijedlozi su slijedeći: da li ćemo 
imati Pčelarski dom, te prijedlog da se na jednoj od slijedećih sjednica na dnevni red svakako 
uvrsti izvješće o ovom prostoru – da li je moguće uknjiženje. 
 
8.Donošenje odluke o evidentiranju pčelara i pčelinjaka nakon isteka propisanog roka 
 
Članovi UO upoznati su da se je nakon isteka propisanog roka za evidenciju pčelara i 
pčelinjaka javilo još 40 pčelara koji to nisu učinili, a potrebne su im potvrde kako bi 
registrirali OPG, teretno auto za pčelarske potrebe ili ostvarili potpore po pčelarstvu iz lokalne 
uprave. Pčelari evidentirani nakon propisanog roka ne mogu koristiti sredstva iz NPP, plaćaju 
evidenciju kao i pčelari koji su to učinili u propisanom roku. 15 za 3 suzdržana.  
 
9. Objašnjenje prisutnima Ivana Mravka zašto je glasao protiv produženja Ugovora o 
radu tajnici 
 
Mravak je objasnio da je nezadovoljan jer nije bio obaviješten o sastanku sa EU 
parlamentarkom Marijanom Petir vezan za Medeni doručak, nije bio upoznat sa neodlaskom 



na Skupštinu u Zabok (oboje se nije dogodilo radi financijske situacije u Savezu), radi 
nedolaska Boštjana Noča na Apiteru (događaj je organizirao gospodin Tomljanović), loša 
organizacija Skupštine, nije upoznat sa posjetima ostalim Skupštinama udrugama (radilo se 
kako je uobičavao tajnik Gerić). Zbog priča da sam ja sa S.Petrićem želio otkazati ugovor o 
radu tajnici kako bi S Petrić došao na mjesto tajnika, što nije istina i što je S.Petrić odbio, 
ponukan sam sve ovo reći.On daje sve od sebe za dobro pčelara, to zna i Ankica. Bilek je 
osoba koja pomaže i pomagati će i dalje Savezu koliko bude mogao. 
 
10. Poziv na Pčelarske dane u Vinkovcima 
 
Gospodin Čuljak je obavijestio i pozvao prisutne na Pčelarske dane u Vinkovcima koji će se 
održati 16.03.2018. godine.  
 
Sjednica je završila u 16,00 
 
 
Zagreb, 20.03.2018. 
 
                                                                                                   Hrvatski pčelarski savez 
                                                                                                   Ivan Mravak, dopredsjednik 
 
 
Zapisnik sastavila: Ankica Dušević dipl.oec. – v.d. tajnica 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


